
ACTA NÚM.  2023000010  DEL PLE DE L'AJUNTAMENT CORRESPONENT A LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 20  DE JULIOL DE 2023. 
 
 
A Montcada i Reixac, el dia 20 de juliol de 2023, a dos quarts de set de la tarda, a la 
sala de sessions de l’Ajuntament, situat a l’edifici Casa de la Vila, al carrer Major núm. 
32, es reuneixen sota la presidència del Sr. Alcalde els membres de la Corporació, per 
tal de celebrar sessió ordinària. 
 
Hi assisteixen: 
Nom        Càrrec  Grup 
BARTOLOMÉ EGEA SABATÉ    Alcalde PSC-CP 
ENCARNACIÓN LÓPEZ SOLA    Regidora PSC-CP 
ALBERT CARANDELL LUQUE    Regidor PSC-CP 
DAMARIS SANCHEZ DURAN    Regidora PSC-CP 
ANDREU IRUELA ESCUDERO    Regidor PSC-CP 
CARLES VILALTA BALART     Regidor PSC-CP 
LAURA CAMPOS FERRER     Regidora ECPMIR-C 
MARÍA DEL MAR SEMPERE MATINEZ   Regidora ECPMIR-C 
JESSICA SEGOVIA ALVAREZ    Regidora ECPMIR-C 
JOSÉ MARIA RODRÍGUEZ TORREGROSA  Regidor ECPMIR-C 
JORDI SÁNCHEZ ESCRIGAS    Regidor ERC-AM 
JUDIT RODRIGUEZ MORENO    Regidora  ERC-AM 
GERARD GARRIDO GUTIERREZ    Regidor ERC-AM 
LAURA TORT SAEZ      Regidora ERC-AM 
DAVID ZAMBRANA LORENZO    Regidor PP 
LAIA LOPEZ VILALTA     Regidora PP 
RAFAEL RUIZ LOPEZ     Regidor VIVIMIR 
ANABEL MORENO SORIA     Regidora VIVIMIR 
SANTIAGO HERNÁNDEZ GURRI    Regidor VOX 
 
Excusa l’assistència: 
ADORACIÓN ALCALA PUERTA    Regidora PSC-CP 
JUAN CARLOS DE LA TORRE VILLARINO  Regidor ECPMIR-C 
 
Es troben presents: 

Secretària: 
Sra. Maria José López Pallarès 

Interventor: 
Sr. David Magriñá Estivill 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
ORDRE DEL DIA 
 
1. QÜESTIONS PRÈVIES 
 
1.1. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LA SESSIÓ NÚM. 2023000007, 2023000008, I 
2023000009 DE 17 I 26 DE JUNY, I DE 6 DE JULIOL DE 2023 RESPECTIVAMENT. 
 
S'aproven per unanimitat les actes núm. 2023000007, 2023000008, I 2023000009 de 
17 i 26 de juny, i de 6 de juliol de 2023 respectivament, per unanimitat, amb el vot a 



favor dels 19 membres assistents a la sessió dels 21 que formen la Corporació 
municipal. 

1.2 DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL 
DECRET NÚM. 1040/2023, FINS EL DECRET NÚM. 1801/2023, DE 7 DE JULIOL DE 
2023. 
 
En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568, de 
28 de novembre de 1986, hom dóna compte dels decrets dictats per l’Alcaldia, des del 
núm. 20230001040, de data 17 d’abril de 2023, fins el núm. 2023001801, de 7 de juliol 
de 2023. 

2. ASSUMPTES DE L’ ÀREA ECONÒMICA I RECURSOS HUMANS. 
 
2.1 APROVACIÓ D'EXPEDIENTS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT DINTRE DEL 
PRESSUPOST 2023. 
La Sra. López Sola, presidenta de l’Àrea econòmica, explica la proposta: Hi ha tres 
modificacions de crèdit, de les quals la primera és un suplement de crèdit d’un import 
de 20.000 €, es dona de baixa l’envà pluvial de l’auditori, finançat amb el PCL de 2022, 
que finalment no es portarà a terme, i la partida que es dota és la de Millora dels 
equipaments municipals. La segona seria un crèdit extraordinari per a la creació de 
partides de productivitat, gratificacions i hores extraordinàries de diferents serveis. En 
l’exercici corrent es produeixen diferencies en relació a l’exercici anterior, que fan 
necessari la creació d’aquests nous conceptes, per valor de 3.179 €. La tercera 
modificació de crèdit és una modificació per insuficiència a la partida, mitjançant 
suplement de crèdit pels tallers i els cursos en els equipaments socioculturals, per 
import de 19.460 €. 
 
La Sra. López Vilalta, regidora del grup municipal PP, expressa: tenint en compte les 
expilacions que ens van donar a la Comissió Informativa i entenem que les 
modificacions de crèdit són normals i són usuals, i entenent que vostès han de 
treballar durant els propers cinc mesos amb uns pressupostos que no han elaborat i 
tenint en compte que les prioritats dels diferents equips de govern són distintes, els hi 
donem un marge per fer aquestes modificacions de crèdit aprovant-les. 
 
El Sr. Garrido, regidor del grup municipal ERC-AM, intervé: Donarem el vot a favor, 
entenem que són unes modificacions pel funcionament no ordinari de l’administració, i 
també per fer algunes intervencions dintre de les instal·lacions municipals, per tant el 
nostre vot serà a favor. 
 
La Sra. Campos, portaveu del grup municipal Nosaltres també donarem suporta 
aquestes intervencions, perquè, com ja s’ha dit, entenem que són correctes i una 
d’elles millora l’interior dels equipaments municipals, per tant, votarem a favor. 
 
La Sra. López Sola agraeix el vot  
 
2.1.A Modificació de crèdit 56/2023-MC 
 
Vist l’informe signat pel Cap de serveis manteniment, espai públic i transició energètica 
en data 11 de juliol en el que manifesta que : 
 
 El projecte d’inversió amb finançament afectat “221130-Substitució envà pluvial 

Auditori”, dotat amb un import de 20.000 Euros (finançat amb PCL de l’exercici 



2022), inclòs a l’annex d’inversions del pressupost de l‘exercici corrent no es durà 
finalment a terme. 
 

 El projecte d’inversió “231605-Millores equipaments municipals”, inclòs a l’annex 
d’inversions del pressupost 2023 serveix per fer front a actuacions d’inversió 
planificades o sobrevingudes tant de millora com de reposició, en l’àmbit de les 
dependències municipals. 
 

 El finançament de la modificacions de crèdit d’aquest expedient prové de baixes de 
despeses que poden ser objecte de reducció sense pertorbació del corresponent. 
Atès l’ article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals 
aprovat pel RDL 2/2004 de 5 març i els articles 34 a 38 del RD 500/1990 de 20 
d’abril pel qual es desenvolupa el Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupost. 

 
Tenint en compte el que disposa la Base d’Execució 8a del Pressupost de l’any en 
curs. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada el dia 14 de juliol de 2023. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Incoar el número d’expedient  56/2023-MC de modificació de crèdit per 
suplement, segons el detall següent: 
 
Finançament: Baixes d'altres partides pressupostàries de despeses 
 

Aplicació Descripció Import 

141/92013/63200/221130 Substitució envà pluvial Auditori 20.000,00€ 

TOTAL per baixa de crèdits 20.000,00€ 
 
ALTA DE CRÈDITS per suplement de crèdit  
 
Aplicació Descripció Import 
641/92000/62200/231605 Millores equipaments municipals 20.000,00€ 
TOTAL  per alta de crèdits 20.000,00€ 

 
SEGON. Tancar el projecte amb finançament afectat 221130 -  Auditori substitució 
envà pluvial. 
 
TERCER. Modificar l’annex d’inversions del pressupost de l’exercici 2023  quedant de 
la següent manera:  
 
 PROJECTE 231105 – Millora equipaments Municipals 
 
Aplicació Descripció Import 
217/92000/91300/231605 Operacions a llarg termini 140.000.00€ 
217/92000/91301/231605 Operacions a llarg termini exercicis tancats 20.000,00€ 
TOTAL ingressos 160.000.00€ 
   

 



Partida de despeses Import 
641/92000/62200/231605 Millora equipaments Municipals 160.000,00€ 
Total despeses 160.000,00€ 

 
QUART.  Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies 
hàbils mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu 
electrònica de l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les 
reclamacions i suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap 
reclamació ni suggeriment, l’expedient quedarà aprovat definitivament sense 
necessitat d’un nou acord. 
 
2.1.B Modificació de crèdit 60/2023-MC 
 
Vist l’informe de la Cap de Recursos Humans en que manifesta que a l’exercici corrent 
s’han produït diferències respecte el pressupost inicial que fa necessària la creació 
d’aplicacions noves dels conceptes de productivitat, hores extraordinàries i 
gratificacions de diferents serveis i que es troben regulades al Conveni laboral vigent. 
 
Atès que aquests suplements estaran finançats amb baixes de crèdit de les 
aplicacions pressupostàries “Productivitat seguretat ciutadana” i “Gratificacions 
Seguretat Ciutadana” i que es garanteix que la minoració de l’import de les aplicacions 
anteriorment referides no afectarà als serveis als quals aquestes són vinculades. 
 
Atès que s’acompanya la documentació justificativa corresponent.  
 
Tenint en compte el que disposen les Bases d’Execució del Pressupost de l’any en 
curs. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada el dia 14 de juliol de 2023. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient 000060/2023-MC de modificació de crèdit per crèdit 
extraordinari segons el detall següent: 
 
 BAIXA DE CRÈDIT  
Aplicació Denominació Import 

302/13200/15000 Productivitat seguretat ciutadana 
    

2.700,00€ 

302/13200/15100 Gratificacions Seguretat Ciutadana 493,97€ 
TOTAL per baixa de crèdits 3.193,97€ 
ALTA DE CRÈDIT PER CRÈDIT EXTRAORDINARI 
 

Aplicació Denominació Import  

305/15320/15000 
Productivitat Via Pública 

    
1.800,00€ 

305/32000/15000 Productivitat Administració general d’educació      900,00€ 

305/32000/15100 Gratificacions Administració General d’educació 103,08€ 

305/92000/15100 Gratificacions Administració General 132,38€ 

302/33000/15100 Gratificacions Cultura 142,77€ 



302/33210/13101 Hores extraordinàries Biblioteques 115.74 

TOTAL alta de  crèdits per crèdit extraordinari 3.193,97€ 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies 
hàbils mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu 
electrònica de l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les 
reclamacions i suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap 
reclamació ni suggeriment, l’expedient quedarà aprovat definitivament sense necessitat 
d’un nou acord. 
 
2.1.C Modificació de crèdit 66/2023-MC 
 
Vist l’informe de la Cap del servei de Ciutadania i Participació Ciutadana signat en 
data 11 de juliol, en el que es justifica la necessitat de suplementar el crèdit de la 
partida de la regidoria de Ciutadania “453/92402/22799 Servei dinamització 
equipaments” per a poder prorrogar el contracte actual, gestionat pel servei de 
Ciutadania i Participació Ciutadana de la xarxa d’equipaments socioculturals 
municipals (expedient 000005/2017-COSS ) fins a finals de l’exercici corrent atès la 
impossibilitat d’ adjudicar la nova licitació segons previsions inicials (setembre 
d’enguany). 
 
Atès que les referides despeses no poden demorar-se fins a l’exercici següent i per a 
les qual  no existeix crèdit insuficient. 
 
Atès l’ article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals 
aprovat pel RDL 2/2004 de 5 març i els articles 34 a 38 del RD 500/1990 de 20 d’abril 
pel qual es desenvolupa el Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupost. 
 
Tenint en compte el que disposa la Base d’Execució 8a del Pressupost de l’any en curs.   
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada el dia 14 de juliol de 2023. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient 66/20223-MC de modificació de crèdit per suplement 
finançat amb baixa de crèdits que s’estimen reduïbles sense pertorbació del respectiu 
servei: 
 
FINANÇAMENT: Baixa per baixa de crèdits 
 

Partida de despesa Descripció Import

447/33400/22695 Cursos i Tallers 19.460,00€

TOTAL per baixes de crèdit 19.460,00€

 
ALTA DE CRÈDITS per suplement 
 

Aplicació Descripció Import

453/92402/22799 Servei dinamització equipaments 19.460,00€
TOTAL per alta de crèdits 19.460,00€

 



SEGON. Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies 
hàbils mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu 
electrònica de l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les 
reclamacions i suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap 
reclamació ni suggeriment, l’expedient quedarà aprovat definitivament sense necessitat 
d’un nou acord. 
 
2.2 APROVACIÓ EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ PER A LA PRESTACIÓ DEL 
SERVEI DE MANTENIMENT DELS ESPAIS RÚSTICS MUNICIPALS DE 
MONTCADA I REIXAC; I CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ. 
La Sra. López Sola explica: El pressupost anual del contracte és de 70.414,92 € i té 
una durada ordinària de quatre anys.  El valor estimat del contracte, tenint en compte 
les quatre anualitats, l’eventual pròrroga d’un any i la modificació màxima del 20% del 
preu, és de 422.489,52 €. Passo la paraula a la regidora delegada de Serveis 
Municipals perquè faci l’explicació corresponent. 
 
La Sra. Sánchez, regidora delegada de Serveis municipals i espai públic, explica: 
L’objecte del contracte tracta de la neteja i desbrossament de 49 punts que suposen 
més de 44.000 metres quadrats al nostre municipi. En aquesta licitació s’inclouen tres 
nous espais, que són el solar de Vista Rica, la rotonda de la Vallençana i varis nuclis 
que hi ha a la zona 21 
 
La Sra. López Vilalta expressa: L’informe que es presenta s’ajusta a la partida 
pressupostària així és que votarem a favor. 
 
El Sr. Garrido indica: Posicionament a favor en tant que entenem que s’inclouen 
aquestes zones verdes que es van expropiar i s’ha de fer front a la seva neteja i, per 
tant, votarem a favor. 
 
Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000043, incoat per la regidoria 
delegada de Serveis municipals i manteniment, que té per objecte la prestació del 
servei de manteniment dels espais rústics municipals de Montcada i Reixac;   
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i 
regulació del referit contracte; 
 
Atès que la tramitació de la contractació és anticipada, el procediment d’adjudicació 
obert i harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 
 
Atès que el pressupost base de licitació, millorable a la baixa, és de 281.659,68 euros, 
més 59.148,53 euros en concepte d’IVA, corresponent a la suma dels quatre anys de 
durada ordinària del contracte;   
 
Atès que el valor estimat del contracte és de 422.489,5, considerant el pressupost al 
llarg dels quatre anys de durada del contracte, més una pròrroga eventual d’un any i 
una ampliació eventual màxima del 20 per 100 del preu; 
 
Vistos els informes que consten a l’expedient; 
 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic, mitjançant la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives 
del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 
2014, i la seva normativa de desplegament; el Reial decret 1098/2001, de 12 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general de la Llei de contractes de les 
administracions públiques, en tot allò no modificat ni derogat; i el Decret Llei 3/2016, 



de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública en la part no 
derogada. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada el dia 14 de juliol de 2023. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000043, que té per 
objecte la prestació del servei de manteniment dels espais rústics municipals de 
Montcada i Reixac.  
 
SEGON. Aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei 
esmentat pel procediment obert i regulació harmonitzada.  
 
TERCER. Aprovar el document comptable corresponent, inclòs a la llista annexa amb 
referència núm. 12023001208. 
 
QUART.- Sotmetre l’adjudicació a la condició suspensiva d’existència de crèdit 
adequat i suficient per finançar les obligacions derivades del contracte en l’exercici 
pressupostari 2024. 
 
2.3 APROVACIÓ EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ PER A LA PRESTACIÓ DEL 
SERVEI DE GESTIÓ I DINAMITZACIÓ SOCIOCULTURAL I COMUNITÀRIA DE LA 
XARXA D’EQUIPAMENTS SOCIOCULTURALS MUNICIPALS DE MONTCADA I 
REIXAC; I CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ. 
 

La Sra. López Sola informa: El pressupost base de licitació, millorable a la baixa, és de 
804.223,92 €, més 168.887,02 €, que corresponen als dos anys de durada ordinària 
del contracte. El valor estimat del contracte, considerant el pressupost al llarg dels dos 
anys de durada del contracte, més dues pròrrogues eventuals d’un cadascuna, i una 
ampliació eventual màxima del 20% del preu, és de d’1.930.137,41 €. Passo a la 
regidora delegada l’explicació. 
 
La Sra. Sánchez explica: L’objecte del contracte és la gestió, promoció, organització i 
dinamització de les activitats culturals, artístiques i de temps lliure dels equipaments i 
centres cívics de Montcada, com l’Alsina, la Ribera, Can Cuiàs, l’Hotel d’Entitats i el 
Casal de la Mina. Amb aquest contracte es garanteix el serveis a tots ells, tindríem 
cinc dinamitzadors, dos informadors a temps complet i un més a mitja jornada. 
 
El Sr. Garrido expressa: El nostre posicionament serà a favor tenint en compte que és 
un servei bàsic per a la ciutadania de Montcada i també entenent que s’incorporen un 
seguit de millores. 
 
La Sra. Campos exposa: Nosaltres també votarem a favor, de fet aquesta licitació es 
porta treballant des del 2022 per d’ampliar el servei amb l’objectiu de fer-los referents 
quant a la vida social i la participació de les entitats i de la ciutadania. Hi ha un 
important augment de la licitació, s’augmenten els serveis, tant qualitativament com 
quantitativament i les hores de dinamització i també la professionalització del que és 
aquesta dinamització. Per tant, el nostre vot serà a favor perquè es porta treballant des 
del 2022 i creiem que és del tot necessari per a la dinamització dels centres cívics. 
 
La Sra. López Sola agraeix el sentit del vot. 
 



Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000045, incoat per la regidoria 
delegada de Participació ciutadana i Ciutadania, que té per objecte la prestació del 
servei de gestió i dinamització sociocultural i comunitària de la xarxa d’equipaments 
socioculturals municipals de Montcada i Reixac; i també fomentar-hi l’estabilitat laboral 
i l’accessibilitat i inclusió; 
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i 
regulació del referit contracte; 
 
Atès que la tramitació de la contractació és anticipada, el procediment d’adjudicació 
obert i harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 
 
Atès que el pressupost base de licitació, millorable a la baixa, és de 804.223,92 euros, 
més 168.887,02 euros en concepte d’Impost sobre el Valor Afegit, al tipus del 21%, 
corresponent a la suma dels dos anys de durada ordinària del contracte; 
 
Atès que el valor estimat del contracte és d’1.930.137,41 euros, considerant el 
pressupost al llarg dels dos anys de durada del contracte, més dues pròrrogues 
eventuals d’un any cadascuna i una ampliació eventual en funció de les necessitats del 
servei de fins a un màxim del 20% del preu; 
 
Vistos els informes que consten a l’expedient; 
 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic, mitjançant la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives 
del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 
2014, i la seva normativa de desplegament; el Reial decret 1098/2001, de 12 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general de la Llei de contractes de les 
administracions públiques, en tot allò no modificat ni derogat; i el Decret Llei 3/2016, 
de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública en la part no 
derogada, 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada el dia 14 de juliol de 2023. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000045, que té per 
objecte la prestació del servei de gestió i dinamització sociocultural i comunitària de la 
xarxa d’equipaments socioculturals municipals de Montcada i Reixac.  
 
SEGON. Aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei 
esmentat pel procediment obert i regulació harmonitzada.  
 
TERCER. Aprovar el document comptable corresponent, inclòs a la llista annexa amb 
referència núm. 12023001263. 
 
QUART.- Tramitar anticipadament el contracte, donat que la seva execució material ha 
de començar en l’exercici 2024, i sotmetre’n l’adjudicació a la condició suspensiva de 
l’existència de crèdit en el referit exercici. 
 
2.4 APROVACIÓ EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ PER A LA PRESTACIÓ DEL 
SERVEI DE TRANSPORT ADAPTAT; I CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ. 



La Sra. López Sola explica la proposta: El pressupost base de licitació  és de 
747.624,06 € en concepte d’IVA al 10%, que corresponen als tres anys de durada 
ordinària del contracte.  El valor estimat del contracte és de d’1.495.248,12 € 
considerant el pressupost al llarg dels tres anys de durada del contracte, més una 
pròrroga eventual de dos anys. L’Ajuntament només s’haurà de fer càrrec del 
pagament aproximadament d’una tercera part perquè el contracte està subvencionat 
pel Consell Comarcal i per l’Àrea Metropolitana de Barcelona. 
L’objecte del contracte és la prestació del servei de transport adaptat, en el qual 
s’inclou transport a la gent gran entre els seus domicilis i els diferents centres de dia 
del municipi; també transport de persones amb alguna discapacitat, traslladant-los a 
centres ocupacionals i d’educació especial situats en els municipis dels voltants. 
En total presta servei a unes 70 persones aproximadament, inclou quatre rutes en 
funció de les necessitats de les persones, s’inclou a més a més el conductor i 
l’acompanyant, amb una formació mínima com a monitor. És un contracte que existeix 
fa anys i que funciona bé, acabarà enguany i per això es tramita una nova licitació. 
 
La Sra. López Vilalta intervé: Nosaltres votarem a favor, perquè considerem que el fet 
que hagi un acompanyant en totes les rutes i que es disminueixi el temps d’espera de 
dues hores a un màxim de 62 minuts, creiem que és molt favorable, tot i que pensem 
que encara s’hauria de treballar per reduir aquest temps. 
 
El Sr. Garrido exposa: El nostre vot serà a favor, considerem que és un servei 
essencial per aquelles persones que malauradament no poden utilitzar el transport 
ordinari, sobre tot per persones grans i amb una certa discapacitat; és un servei bàsic i 
donarem el nostre suport. 
 
La Sra. Maria del Mar Sempere Martinez, portaveu 1a suplent, del grup municipal 
ECPMIR-C, expressa: Aquest plec el portem treballant a la regidoria de Serveis 
Socials des de l’any 2022 i ha estat complicat de treballar. Ha de garantir que les 70 
persones que utilitzen habitualment aquest transport al nostre municipi puguin arribar a 
temps als seus centres d’acolliment diürna, tant centres de dia, d’acolliment, empreses 
especials de treball o de teràpia ocupacional. Com sabeu Montcada té una 
configuració territorial molt complexa, les rutes són diverses, els centres són diversos, 
alguns fora del municipi. Això ha fet que hàgim hagut d’analitzar cas per cas perquè no 
hagin d’esperar més de 65 minuts, com s’ha dit. A destacar també que en aquest plec 
s’inclou també l’acompanyant, que donarà suport als usuaris, i que fins ara no estava 
garantida.  
Tot i així, creiem que hi ha un aspecte en el plec que s’hauria de millorar, en la pàgina 
4 diu que a la ruta 1 i a la ruta 2, es donarà el servei independentment del número 
d’usuaris; però a la ruta 3 i a la ruta 4, diu que es donarà el servei quan es doni un 
d’aquests supòsits: que hagi més d’un usuari en cadira de rodes, o que hagin més de 
tres usuaris adscrits al servei. Està bé posar uns mínims, però no han de ser excloents 
perquè, podem negar el servei a una o dues persones que tinguin assignada una plaça 
en un centre especial o en un centre de dia. Què faran en aquest cas de persones que 
tinguin una plaça assignada, es quedaran a casa o s’oferirà alguna alternativa? 
M’agradaria que ho tinguéssim en compte, que em doneu resposta i que sigueu 
sensibles en aquest tema, ja que no és una qüestió de diners, que hi ha un 
cofinançament que tenim la possibilitat d’augmentar aquests crèdits perquè sigui 
gairebé gratuït per a l’ajuntament. 
I també comentar que passats uns mesos i quan el servei ja estigui rodant, també els 
hi demanarem els informes, tant de satisfacció dels usuaris, com el resum anual i  
d’explotació i l’enquesta de satisfacció dels usuaris i del temps d’espera, així com la 
garantia que s’està complint amb la figura dels acompanyants per garantir un bon 
funcionament del servei.  



Per últim agrair als tècnics, a la cap dels serveis socials, perquè crec que aquest plec 
ha estat un gran repte, i desitjar que garanteixi el servei de transport adaptat al nostre 
municipi. 
 
Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000049, incoat per l’Àrea social, 
que té per objecte la prestació del servei de transport adaptat, adreçat a persones amb 
discapacitat i/o persones grans amb dependència que no poden fer ús del transport 
ordinari i que presenten dificultats de mobilitat i/o necessitats d’acompanyant residents 
del municipi de Montcada i Reixac i que necessiten ser desplaçades als centres 
socials d’atenció especialitzada, o a aquells altres serveis que els permetin garantir i/o 
afavorir la seva integració i, alhora, promoure la contractació indefinida i l’equitat 
efectiva entre homes i dones quant al personal de conducció de les empreses de 
transport de viatgers;   
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i 
regulació del referit contracte; 
 
Atès que la tramitació de la contractació és anticipada, el procediment d’adjudicació 
obert i harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 
 
Atès que el pressupost base de licitació, millorable a la baixa, és de 747.624,06 euros, 
més 74.762,41 euros en concepte d’IVA, corresponent a la suma dels tres anys de 
durada del contracte;   
 
Atès que el valor estimat del contracte és d’1.495.248,12 euros, considerant el 
pressupost al llarg dels tres anys de durada del contracte, més una pròrroga eventual 
d’una durada de dos anys; 
 
Vistos els informes que consten a l’expedient; 
 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic, mitjançant la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives 
del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 
2014, i la seva normativa de desplegament; el Reial decret 1098/2001, de 12 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general de la Llei de contractes de les 
administracions públiques, en tot allò no modificat ni derogat; i el Decret Llei 3/2016, 
de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública en la part no 
derogada. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada el dia 14 de juliol de 2023. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000049, que té per 
objecte principal la prestació del servei de transport adaptat.  
 
SEGON. Aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei 
esmentat pel procediment obert i regulació harmonitzada.  
 
TERCER. Aprovar els documents comptables corresponents inclosos a la llista annexa 
amb referència núm 12023001342.  
 



QUART. Sotmetre’n l’adjudicació a la condició suspensiva d’existència de crèdit 
adequat i suficient per finançar les obligacions derivades del contracte en l’exercici 
pressupostari 2024. 
 
2.5 DONAR COMPTE DEL PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT (PMP) DE LA 
CORPORACIÓ CORRESPONENT AL 2N TRIMESTRE DE 2023. 

Els punts 2.5 i 2.6 es tractaran conjuntament. 

La Sra. López Sola explica: El període mig de pagament del segon trimestre de 2023 
de l’organisme autònom és de 28,94. Si anem per ens, l’ajuntament té un rati del PMP 
de 28,94 dies i l’organisme autònom d’Informació Local (OAIL) té un rati de PMP de 
14,07. Per estar dintre de la legalitat s’ha de complir els 30 dies, i estem dintre.  
El rati de morositat de l’ajuntament del segon trimestre del 2023 és de 28,73 dies. El 
rati de morositat del segon trimestre del 2023 de l’OAIL és de 7,14 dies. Per tant, 
estem dintre de la legalitat que són 60 dies. 
 
El Sr. Garrido intervé: Amb aquests números, són dos anys ja que complim els 
trimestres, això mai havia passat en aquest ajuntament i és fruit de la feina que es 
porta fent, també des de l’Àrea Econòmica, com des de totes les àrees per millorar les 
factures i la gestió comptable. Perquè, no oblidem, que aquests dies de retard o 
aquests dies de pagament, al final són factures que majoritàriament són proveïdors del 
municipi i, per tant, el que aconseguim és que cobrin en menys d’un mes i, sobretot, 
destacar la morositat, que està per sota de la meitat del que estableix la llei, és a dir, 
una morositat de 28 dies, quan la llei posa que com a màxim són 60 dies. Per tant, 
això és fruit de totes les mesures que s’han fet en aquests últims anys. I, a més, la 
feina que s’ha fet des de l’àrea econòmica i la resta de l’ajuntament; també, amb la 
gestió de pagaments i gestió de factures, que la veritat és que ha estat una feina 
bastant important i gran, perquè el que tracta aquest ajuntament és un volum molt gran 
de factures, tenint en compte que el pressupost gairebé són 50 milions d’euros. Per 
tant, agrair la feina dels tècnics municipals i treballadors municipals, que fan possible 
que això sigui així. Gràcies. 
 
La Sra. López Sola indica: Volia comentar-li al Sr. Garrido que sí que és cert que són 
vuit quadrimestres i que vostè sap la feina que s’ha fet a l’Àrea Econòmica, així que 
era agrair això també. 
 
De conformitat amb l’informe emès a data 12 de juliol de 2023 pel Tresorer Municipal 
corresponent al període mitjà de pagament a proveïdors del 2n trimestre de l’any 2023 
de l’Ajuntament de Montcada i Reixac i del seu organisme autònom (OAIL). 

 
Atès que l’article 6.2 del citat Reial Decret estableix que les comunitats autònomes i les 
corporacions locals han de trametre al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques i 
publicar periòdicament, d'acord amb el que es prevegi en l'Ordre HAP / 2105/2012, d'1 
d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament de 
informació que preveu la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, la següent informació 
relativa al seu període mitjà de pagament a proveïdors referit, segons correspongui, al 
mes o al trimestre anterior: 
a) El període mitjà de pagament global a proveïdors mensual o trimestral, segons 

correspongui, i la seva sèrie històrica. 
b) El període mitjà de pagament mensual o trimestral, segons correspongui, de cada 

entitat i la seva sèrie històrica. 
c) La ràtio mensual o trimestral, segons correspongui, d'operacions pagades de cada 

entitat i la seva sèrie històrica. 
d) La ràtio d'operacions pendents de pagament, mensual o trimestral, segons 

correspongui, de cada entitat i la seva sèrie històrica. 



Atès que aquest Ajuntament ha elaborat, d’acord amb les instruccions rebudes des 
d’aquelles Administracions, la corresponent informació del segon trimestre de l’any 
2023. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada el dia 14 de juliol de 2023. 
El Ple resta assabentat de les dades corresponents al segon trimestre de l’any 2023 
del període mitjà de pagament de la Corporació que són els següents: 

 
 
 
 

 
2.6 DONAR COMPTE DEL NIVELL DE MOROSITAT CORRESPONENT AL 2N 
TRIMESTRE DE 2023. 
De conformitat amb l’informe de Tresoreria de data 12 de juliol de 2023, emés que hi 
consta a l’expedient, corresponent al nivell de morositat del 2n trimestre de 2023.  

 
De conformitat amb l’informe de Tresoreria emès que hi consta, corresponent al nivell 
de morositat del 2n trimestre de 2023.  
 
- L’article 4 d’aquesta Llei estableix l’obligació de presentar un informe sobre el 
compliment dels terminis previstos per aquesta Llei per al pagament de les obligacions 
de l’entitat local, que inclourà necessàriament el número i quantia global de les 
obligacions pendents en les que s’incompleix el termini.  
 
- L’article 5 de la mateixa Llei es refereix a la tramitació de tota factura o document 
justificatiu de despesa lliurat al registre d’entrades de la Corporació i que amb una 
antiguitat d’un mes encara no s’hagi remés a l’òrgan responsable d’aprovar. - Aquesta 
informació abans referida s’ha d’elaborar d’acord amb allò que disposin en l’àmbit de 
les seves respectives competències el Ministeri d’Economia i Hisenda. 
 
- Aquest Ajuntament ha elaborat, d’acord amb les instruccions rebudes des del 
Ministeri d’Economia i Hisenda, la corresponent informació del 2on. trimestre de l’any 
2023, que inclou la informació relativa a l’Ajuntament i el seu ens dependent 
(Organisme Autònom). 
 

Així mateix, la intervenció municipal ha advertit als centres gestors municipals 
d’aquelles factures municipals entrades al registre 30 dies abans del final del 2on. 
trimestre i que encara no han estat tramitades. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada el dia 14 de juliol de 2023. 
El Ple resta assabentat de les dades corresponents al segon trimestre de l’any 2023 

del nivell de morositat de la Corporació, són els següents: 
 
Ajuntament de Montcada i Reixac 28,01 dies 
Organisme Autònom local d’informació Local 14,90 dies 
 
 
2.7 DONAR COMPTE DE L’INFORME 30/2022 TRAMÈS PER LA SINDICATURA DE 
COMPTES RELATIU A L’ESTAT DEL ROMANENT DE TRESORERIA DE 
L’AJUNTAMENT DE MONTCADA I REIXAC, CORRESPONENT A L’EXERCICI 
2020. 

- Ajuntament de Montcada i Reixac       25,49 dies 
- Org. Autònom local d’informació Local        14,90 dies 
PMP global 25,49 dies 



La Sra. López Sola explica: A la liquidació del pressupost de 2019, el romanent de 
tresoreria per despeses generals surt negatiu. Ja que es decideix fer un càlcul més 
restrictiu i més real d’aquest indicador, sobretot, referent al càlcul de l’import dels drets 
de dubtós cobrament de la liquidació de 2020, el romanent surt positiu. Davant 
aquesta diferència, el resultat negatiu de 2019 i positiu en 2020, Sindicatura de 
Comptes decideix fer una auditoria. Durant aquesta auditoria, Sindicatura de Comptes 
demana a l’ajuntament una extensa documentació que abasta anys anteriors i anys 
posteriors. En l'informe, el resultat de Sindicatura fa una sèrie d'observacions i 
recomanacions, entre elles a nivell comptable, procediments a millorar i a rectificar, 
que a dia d'avui, tot això s'ha dut a terme. La següent anotació que ens fa a nivell 
procediments de la integració automàtica de la informació dels ingressos de delegats 
per la ORGT, és que ens recomanen el canvi del programa informàtic tributari, ja que 
comporta uns greus problemes per a la comptabilització dels tributs i gestió i 
recaptació dels quals es feia des de la Diputació. I, en definitiva, això és un petit resum 
del que ens indica l'informe de Sindicatura de Comptes. 
 
El Sr. Garrido intervé: Durant l’any passat, Sindicatura de Comptes va fer una auditoria 
a l’ajuntament fruit del romanent de tresoreria negatiu de l’any 2019. Per qui no ho 
sàpiga, la Sindicatura de Comptes és l’òrgan que s’encarrega per vetllar per a que les 
entitats locals compleixin la normativa legal en matèria econòmica, i, per tant, una 
liquidació negativa del 2019, va fer saltar les alarmes a Sindicatura de Comptes i va 
decidir fer-nos una auditoria, que ens la va fer l’any passat, i aleshores no només va 
ser l’any 2019, sinó, com ha dit la regidora, també va ser d’anys anteriors. I, 
bàsicament, aquest romanent de tresoreria negatiu va ser fruit d’una sèrie 
d’ajustaments que van permetre reflectir la realitat econòmica d’aquest ajuntament i 
també va ser una oportunitat per recuperar la liquiditat de l’ajuntament, perquè l’any 
2015 es va fer una operació que va provocar que l’ajuntament es quedés gairebé 
sense diners per fer front a les despeses diàries. L’any 2020, això es va poder corregir 
mitjançant aquest romanent de tresoreria negatiu, que vam aprofitar per fer-lo més 
negatiu i fer net aquest indicador, perquè reflectís la situació real d’aquest ajuntament. 
Aquesta operació ens ha permès que avui dia tinguem 7 milions d’euros com a fons 
líquids i ens ha permès fer front a les despeses diàries, com són nòmines i factures. 
Va també relacionat amb el PMP i la morositat, perquè permet pagar abans als nostres 
proveïdors. Llavors, aquesta auditoria va ser perquè és una mica estrany que els 
ajuntaments tinguin un romanent de tresoreria negatiu, per tant, està dins de la seva 
normalitat com a ens fiscalitzador de les entitats locals.  
 
La Sra. Campos expressa: Crec que el senyor Garrido ho ha explicat perfectament. 
Però, jo volia aprofitar per posar una mica l’accent en totes les recomanacions que va 
fer la Sindicatura de Comptes per solucionar algun dels problemes que van detectar, 
algunes anomalies, com els procediments a millorar, els canvis informàtics, que 
sembla ser que, per fi, el mes d’octubre tindrem el nou programa, ja que ha estat molt 
dificultós. També volia aprofitar per agrair a la coordinadora de l’Àrea Econòmica, a 
l’interventor i a tota l’Àrea Econòmica la feina d’aquest any amb la Sindicatura de 
Comptes, perquè va tensionar la feina de l’àrea i va augmentat encara molt més tota la 
feinada que ja s’acostuma a tenir a aquesta àrea. Així que volia agrair tota la feia dels 
tècnics, treballadors i treballadores. 
 

Vist l’informe de fiscalització 30/2022 emès per la Sindicatura de Comptes, relatiu a 
l’Estat del romanent de tresoreria de l’Ajuntament de Montcada i Reixac corresponent 
a l’exercici 2020, aprovat pel Ple de la Sindicatura en la sessió del 22 de desembre del 
2022.  
 
Tenint en compte allò que estableix la disposició addicional sisena de la Llei 26/2009, 
de 23 de desembre, de mesures fiscals, financeres i administratives. 



 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica celebrada per videoconferència el dia 14 de 
juliol de 2023, 

El Ple resta assabentat de l’informe 30/2022 tramès per la Sindicatura de Comptes 
relatiu a l’Estat del romanent de tresoreria de l’Ajuntament de Montcada i Reixac, 
corresponent a l’exercici 2020, el que romandrà publicat al portal de transparència de 
la seu electrònica de l’Ajuntament de Montcada i Reixac. 
 
 
3. ASSUMPTES DE L' ÀREA  TERRITORIAL I MOBILITAT  
 
3.1 APROVACIÓ DEL JUSTIPREU CORRESPONENT A LA FINCA AMB 
REFERÈNCIA CADASTRAL1712329DF3911D0001GT SITA AL CARRER NOVELL 
8 SOTERRANI I CONTINUAR LA TRAMITACIÓ PER AL PAGAMENT I OCUPACIÓ 
DE LA FINCA. 

El Sr. Iruela, president de l’àrea Territorial, explica la proposta: Tots sabeu que 
l’infrahabitatge que tenim aquí al municipi és un greu problema social que hem 
d’afrontar des de totes les institucions, tant municipals com supramunicipals, per dotar 
de mitjans suficients, i més que res econòmics, per poder fer front a aquesta 
problemàtica que tenim aquí. Hem de donar solucions a la ciutadania, perquè 
nosaltres som la primera trinxera on ve la gent amb els seus problemes i hem de donar 
solucions i, per això, necessitem dotar-les de mitjans. En conseqüència, 
l’infrahabitatge comporta un estat d’insalubritat que aboca a l’exclusió social i ataca 
directament la dignitat de les persones. Per tant, és un tema molt important que hem 
d’abordar. També, l’infrahabitatge no només són els edificis que tenim en estat ruïnós, 
sinó tots els que no tenen les condicions necessàries per a que la gent pugui viure en 
dignitat i totes aquelles bosses de barraquisme que tenim al nostre municipi, per això 
és un tema que cal tocar i molt seriosament. El que portem avui al Ple és l’aprovació 
del justipreu de tres finques, dos al carrer Novell número 8 soterrani i planta baixa per 
un preu de 7.957,74 € cadascuna, i una finca al carrer Diagonal 69 interior, per un 
import de 16.177,63 €. Amb aquest tràmit, la propietat serà de l’ajuntament i es podrà 
destinar a fer un parc com a zona verda. Aquests edificis es trobaven fora d’ordenació 
urbanística i estaven dintre d’un terrenys qualificats de zona verda. Sí que hem d’agrair 
la feina tècnica i política que s’havia fet en l’anterior legislatura per poder fer l’últim pas 
en relació a l’estat ruïnós en que es trobaven aquestes construccions. 
 
El Sr. Hernández, portaveu del grup municipal VOX, intervé: Entenem que aquestes 
finques manquen de salubritat i que estan en ruïna econòmica i en ruïna tècnica. 
Entenem que els propietaris no han presentat al·legacions ni propostes. Fins aquí 
correcte, però s’agrairia que, en el futur, aquests informes de les finques fossin més 
rigorosos, ja que des del punt de vista tècnic, manquen de concreció, no s'aprecia una 
argumentació tècnica clara.  
Es parla de materials de baixa qualitat constructiva; no entenc al que es refereix. No 
s'aprecien els arguments en el reportatge fotogràfic que s'adjunta que és al qual 
s'al·ludeix. S'entendria que es mostressin unes esquerdes, un assentament diferencial, 
una cosa una miqueta més concreta.  
Respecte a la falta de solidesa, el mateix, no es veu d'una forma clara en el reportatge 
al qual fa al·lusió l'informe. S'entén que té goteres, però dóna la sensació de ser un 
informe arbitrari que busca, costi el que costi, justificar les deficiències constructives, 
però sense mostrar de manera clara danys estructurals que posin en perill a les 
persones. En un futur s'agrairia informes una mica més rigorosos. En aquest sentit, el 
nostre vot serà l'abstenció. 
 



El Sr. Zambrana, portaveu del grup municipal PP, expressa: Com bé ha explicat el Sr. 
Iruela i com bé ja es va comunicar als grups en la Comissió Informativa, són tres 
aprovacions que venen d'exercicis anteriors. Per tant, li donarem aprovació a les tes i, 
evidentment, sense posar en dubte en cap moment a qualsevol informe tècnic elaborat 
pels tècnics de la casa, que entenc que són molt rigorosos a l'hora d'emetre aquests 
informes.  
 
El Sr. Sanchez, portaveu del grup municipal ERC-AM, exposa: Com deia el Sr. Iruela, 
el problema de l’infrahabitatge en forma de barraquisme o bé en forma d’habitatges en 
ruïna, és un problema que tenim i hem d’afrontar i que vam començar a afrontar 
buscant el suport d’altres administracions supramunicipals. També, amb la constitució 
d’una comissió d’infrahabitatge per fer front a aquest problema que és greu i que altres 
municipis al voltant han tingut conseqüències catastròfiques amb l’enfonsament de 
cases i amb víctimes, recordo Badalona i altres exemples.  
En el cas de Can Sant Joan, tothom que conegui el barri i la idiosincràsia d’algunes 
edificacions, a la muntanyeta de Can Sant Joan, aquesta pastilla que hi ha entre el 
Carrer Diagonal i el Carrer Novell, a part d’informes tècnics que així ho diuen, ja es veu 
que és autoconstrucció. Fins i tot, al senyor que vivia a la planta baixa li passava una 
canalització d’aigües fecals obertes pel mig del menjador, va haver d’anar la brigada 
municipal i apuntalar l’edifici, perquè hi havia risc d’enfonsament amb els habitants a 
dintre. El que es va fer va ser buscar una solució habitacional a la gent que vivia allà, 
iniciar el procés de declaració de runa i el procés d’expropiació perquè la qualificació 
urbanística d’aquest terreny és de zona verda i, per tant, amb aquesta expropiació i 
aprovant un projecte d’enderroc que ja tenim aprovat i que falta dotar 
pressupostàriament i tenir executada aquesta expropiació per poder-ho fer, poder tenir 
una zona verda al mig del barri de Can San Joan que falta hi fa. Des d’Esquerra, 
volem donar total suport.  
Tot el que sigui afrontar aquests projectes d’habitatge, fent efectives les zones verdes 
tindran el nostre suport. També, recomanar que continueu amb aquesta comissió 
d’infrahabitatge, perquè agrupa problemes urbanístics, però també socials, de 
seguretat i de civisme, i també amb la regidoria d’habitatge, òbviament. Finalment, que 
tingueu en compte que tindreu el nostre suport sempre que sigui per buscar solucions 
a aquesta greu problemàtica que tenim aquí a Montcada.  
 
La Sra. Campos manifesta: Nosaltres també li donarem suport, perquè és la 
continuació d’una feina de l’antic govern, amb aquesta comissió que es va formar 
d’infrahabitatge, que era transversal, perquè la problemàtica té una dimensió no 
només urbanística, sinó social, que és clara i que tothom la sabem. Per tant, li 
donarem suport. Volem agrair la feina dels tècnics, que no fan res de forma arbitrària i 
amb poca rigorositat i, si no, emplaço a tothom a que vagi, entri a aquells pisos i veurà 
del que estem parlant, veurà el que és poca salubritat i malviure en un infrahabitatge. 
El que sí que volia dir és que amb l’infrahabitatge no parlem només de vivenda, sinó 
que parlem també, tal i com ha comentat el Sr. Iruela, d’altres problemàtiques com és 
el tema del barraquisme. Jo sé que fa poc que s’han incorporat com a nou equip de 
govern però els hi demanaria que no perdin, si us plau, ni un dia més en convocar, si 
no ho han fet ja, aquesta comissió de seguiment que es va formar amb totes les 
administracions implicades, ja que s’havien fet ja tots els informes i s’havia començat 
ja a treballar amb totes les administracions i tots els departaments implicats.  
Així que prego, si us plau, que li donin continuïtat lo abans possible, perquè no se’ns 
despengi ni una sola administració d’aquesta comissió de seguiment. 
 
El Sr. Iruela expressa: Contestant el Sr. Hernández, em sembla que qüestionar el tema 
tècnic o l’informe tècnic que va afegit a tot el procediment, és una mica atrevit. Primer, 
perquè com bé ha dit el Sr. Sánchez, hi havia un habitatge que estava apuntalat 
perquè hi passaven les canonades pel mig i això és inhabitable. Per tant, qüestionar la 



feina que s’ha fet per arribar a aquest punt em sembla una mica atrevit. Si us plau, Sr. 
Hernández, agafi l’informe tècnic i s’ho mira per veure quin punt creu vostè que no és 
correcte del que han dit els tècnics.  
Al Sr. Sánchez, dir-li que continuarem amb aquesta línea de treball perquè creiem que 
és la més adient per reduir al màxim el tema de l’infrahabitatge a Montcada.  
A la Sra. Campos, dir-li que ja hem donat aquest pas i que està convocat de nou per 
tornar a engegar aquesta taula de treball per continuar amb aquesta línea amb el tema 
del barraquisme. 
 
El Sr. Hernández expressa: L’informe que vostès em passen és un informe que fa una 
empresa que ens adjunta el reportatge fotogràfic en el qual  jo no veig cap 
apuntalament.  
Jo no conec aquestes vivendes per dintre, per tant, jo m’haig de refiar d’aquest informe 
que em passen. Jo he començat dient que no discuteixo que són infrahabitatge, que 
no tenen salubritat i que estan en molt mal estat. L’únic que demano és que els 
informes d’aquest tipus, on s’està expropiant a unes persones, s’haurien de fer amb 
més rigor, per intentar que no quedin tant desfavorides aquestes persones, perquè va 
a la baixa el que se’ls hi pagarà.  
La resta no ho discuteix ningú. I ja li dic, per la documentació que em passen, l’informe 
no el fan els tècnics de la casa, el fa una empresa, ara no recordo el nom. El fan a 
nivell visual i jo no veig apuntalaments. 
 
I.- Fets 

En sessió de data 30 d’agost de 2022 la Junta de Govern Local va aprovar inicialment 
la relació de béns i drets afectats pel procediment d’expropiació del carrer Novell 8 
soterrani amb referència cadastral 1712329DF3911D0001GT. Acord que es va 
sotmetre a informació pública i es va notificar als titulars de béns i drets.  

El Ple de la Corporació en sessió de data 26 de gener de 2023 va aprovar la relació 
definitiva de béns i drets afectats per aquest expedient d’expropiació forçosa i s’acorda 
la incoació del corresponent expedient individualitzat per tal de determinar 
l’apreuament de les finques. En aquest sentit i de conformitat amb el que disposa 
l’article 29 de la Llei d’expropiació forçosa s’atorga als interessats el termini de 20 dies 
per tal que presentin full d’apreuament on es concreti el valor dels béns que estimen 
que s’expropia.  

L’esmentat acord es va sotmetre a informació pública al tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament des del 6 de febrer de 2023 al 17 de març de 2023, es va publicar al BOP 
de data 13 de febrer de 2023 i al diari de difusió Local “La Veu” durant la segona 
quinzena de febrer. I es va notificar a la mercantil en data 3 de febrer de 2023.  

En data 20 d’abril de 2023 es dicta Decret d’Alcaldia mitjançant el qual s’acorda donar 
trasllar a l’expropiat per tal que en el termini de 10 dies accepti o refusi el full 
d’apreuament. 

Decret que ha estat notificat a la mercantil  Sociedad de Activos Procedentes de la 
reestructuración Bancaria SA (SAREB) el 27 d’abril de 2023 no constant que s’hagi 
presentat cap escrit rebutjant el present full d’apreuament. 
 
II Fonaments de Dret. 
 
Traslladant els fets al cas que ens ocupa, i atès que l’acord ha estat notificat sense 
que consti que per part de l’interessat s’hagi presentat cap al·legació o manifestat el 
rebuig al full d’apreuament municipal cal entendre acceptada la valoració fixada per 
l’Ajuntament per import de 7.975,74 € ( INCLÒS EL 5% de premi afecció) relatiu a la 



finca amb referència cadastral 1712329DF3911D0001GT i per tant aprovar la resolució 
de l’expedient entenent-se determinat i fixat de conformitat i de manera definitiva. 

Fixat el justipreu i de conformitat amb el que disposa l’article 48 de la Llei 
d’Expropiació Forçosa un cop determinat el justipreu s’ha de procedir al seu pagament 
en el termini màxim de 6 mesos. Cal tenir en compte la regulació que sobre la 
consignació del justipreu preveuen els articles 50 de la LEF i 51 del Decret de 26 de 
abril de 1957 que aprova el Reglament de la Llei d’expropiació forçosa 

D’acord amb l’article 3.4 del Decret de 26 de abril de 1957 que aprova el Reglament de 
la Llei d’expropiació forçosa, quan expropiï el municipi, correspon al Ple de la 
Corporació adoptar els acords en matèria d’expropiació que tinguin el carácter 
d'impugnables en via administrativa o contenciosa. En els altres casos, la competencia 
correspon a l’alcalde. 
 
III- Conclusions 

Vistos els fets i fonaments de dret anteriorment exposats, i l’informe emès per la 
tècnica d’administració general, i de conformitat amb el mateix. 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Territorial i Mobilitat i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de  l’Àrea Territorial i Mobilitat celebrada el dia 14 de juliol de 
2023. 
 
El Ple acorda amb l’abstenció del membre del grup municipal VOX (1) i amb 18 vots a 
favor, dels membres dels  grups municipals PSC-P (6), ECPMIR-C (4), ERC-AM (4), 
PP (2) i VIVIMIR (2), el següent: 
 
PRIMER. Fixar en SET MIL NOU-CENTS SETANTA-CINC EUROS AMB SETANTA- 
QUATRE CÈNTIMS (7.975,74 €) inclòs el 5% de premi afecció el justipreu 
corresponent a la finca amb referència 1712329DF3911D0001GT sita al carrer Novell 
8 soterrani seguit en la present peça separada expropiatòria a nom de Sociedad de 
Activos Procedentes de Reestructuración Bancària (SA)) (expedient 217/2022 
ALTTER) 
 

SEGON. Aprovar el document comptable A 12023000020190 i continuar amb la 
tramitació fins el pagament del justipreu i conseqüent signatura de l’acta d’ocupació i 
pagament, i facultar a l’Alcaldia per a tots els actes que siguin necessaris relatius a la 

formalització del pagament i ocupació del bé. 
 
TERCER. Notificar la present resolució als interessats amb la instrucció de recursos 
que en dret correspongui. 
 
3.2 APROVACIÓ DEL JUSTIPREU CORRESPONENT A LA FINCA AMB 
REFERÈNCIA CADASTRAL 1712329DF3911D0002HY SITA AL CARRER NOVELL 
8 PLANTA BAIXA I CONTINUAR LA TRAMITACIÓ PER AL PAGAMENT I 
OCUPACIÓ DE LA FINCA. 

I.- Fets  

En sessió de data 30 d’agost de 2022 la Junta de Govern Local va aprovar inicialment 
la relació de béns i drets afectats pel procediment d’expropiació del carrer Novell 8 
planta baixa amb referències cadastrals 1712329DF3911D0002HY.Acord que es va 
sotmetre a informació pública i es va notificar als titulars de béns i drets.  
 
El Ple de la Corporació en sessió de data 26 de gener de 2023 va aprovar la relació 
definitiva de béns i drets afectats per aquest expedient d’expropiació forçosa i s’acorda 



la incoació del corresponent expedient individualitzat per tal de determinar 
l’apreuament de les finques.  
 
En aquest sentit i de conformitat amb el que disposa l’article 29 de la Llei d’expropiació 
forçosa s’atorga als interessats el termini de 20 dies per tal que presentin full 
d’apreuament on es concreti el valor dels béns que estimen que s’expropia.  
 
L’esmentat acord es va sotmetre a informació pública al tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament des del 6 de febrer de 2023 al 17 de març de 2023, es va publicar al BOP 
de data 13 de febrer de 2023 i al diari de difusió Local “La Veu” durant la segona 
quinzena de febrer. I a l’interessat i en haver intentat de manera infructuosa la 
notificació es va publicar el 2 de març en el BOE.  
 
I pel que fa a les notificacions individualitzades, no havent estat possible practicar la 
notificació en el darrer lloc conegut d’Antonio Cuevas Rueda, Abdellah Moujar i Aroa 
Sánchez García, es procedeixi mitjançant anunci al BOE l’intent de notificació, de 
conformitat amb els article 44 i 46 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre de procediment 
administratiu comú de les Administracions Públiques.  
 
Cal posar de manifest que el Sr. Cuevas i la Sra. Sánchez varen ser inclosos per error 
en la relació definitiva de béns i drets atès que no ocupaven aquesta finca sinó una 
veïna.  
 
Tot i així cal manifestar que ambdós varen signar un contracte de lloguer amb l’Oficina 
Local de l’habitatge en data 9 de gener de 2023.  
 
En data 20 d’abril de 2023 es dicta Decret d’Alcaldia mitjançant el qual s’acorda donar 
trasllar a l’expropiat per tal que en el termini de 10 dies accepti o refusi el full 
d’apreuament.  
 
Decret que ha estat notificat al Sr. Abdellah Moujar el passat dia 25 d’abril de 2023 
sense que s’hagi comunicat ni notificat res al respecte.  
 
II Fonaments de Dret.  
 
Traslladant els fets al cas que ens ocupa, i atès que l’acord ha estat notificat sense 
que consti que per part de l’interessat s’hagi presentat cap al·legació o manifestat el 
rebuig al full d’apreuament municipal cal entendre acceptada la valoració fixada per 
l’Ajuntament per import de 7.975,74 € ( inclòs 5% de premi afecció) relatiu a la finca 
amb referència cadastral 1712329DF3911D0002HY i per tant aprovar la resolució de 
l’expedient entenent-se determinat i fixat de conformitat i de manera definitiva. 
 
Fixat el justipreu i de conformitat amb el que disposa l’article 48 de la Llei 
d’Expropiació Forçosa un cop determinat el justipreu s’ha de procedir al seu pagament 
en el termini màxim de 6 mesos.  
 
Cal tenir en compte la regulació que sobre la consignació del justipreu preveuen els 
articles 50 de la LEF i 51 del Decret de 26 de abril de 1957 que aprova el Reglament 
de la Llei d’expropiació forçosa D’acord amb l’article 3.4 del Decret de 26 de abril de 
1957 que aprova el Reglament de la Llei d’expropiació forçosa, quan expropiï el 
municipi, correspon al Ple de la Corporació adoptar els acords en matèria 
d’expropiació que tinguin el caràcter d'impugnables en via administrativa o 
contenciosa. En els altres casos, la competència correspon a l’alcalde.  
 



Vistos els fets i fonaments de Dret anteriorment exposats, i l’informe emès per la 
tècnica d’administració general, i de conformitat amb el mateix. 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Territorial i Mobilitat i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de  l’Àrea Territorial i Mobilitat celebrada el dia 14 de juliol de 
2023. 
 
El Ple acorda amb l’abstenció del membre del grup municipal VOX (1) i amb 18 vots a 
favor, dels membres dels  grups municipals PSC-P (6), ECPMIR-C (4), ERC-AM (4), 
PP (2) i VIVIMIR (2), el següent: 
 
PRIMER. Fixar en SET MIL NOU-CENTS SETANTA-CINC EUROS AMB SETANTA- 
QUATRE CÈNTIMS (7.975,74 €) inclòs el 5% de premi afecció el justipreu 
corresponent a la finca amb referència 1712329DF3911D0002HY sita al carrer Novell 
8 planta baixa seguit en la present peça separada a nom del seu titular Abdellah 
Moujar. 
 
SEGON. Excloure de la relació definitiva de béns i drets al Sr. Antonio Cuevas Rueda i 
a la Sra. Aroa Sanchez García. 
  
TERCER. Aprovar el document comptable A 12023000020194 i continuar amb la 
tramitació fins el pagament del justipreu i conseqüent signatura de l’acta d’ocupació i 
pagament, i facultar a l’Alcadia per a tots els actes que siguin necessaris relatius a la 

formalització del pagament i ocupació del bé. 
 
QUART. Notificar la present resolució als interessats amb la instrucció de recursos que 
en dret correspongui. 
 
 
3.3 APROVACIÓ DEL JUSTIPREU CORRESPONENT A LA FINCA AMB 
REFERÈNCIA CADASTRAL 1712332DF3911D0001GT SITA AL CARRER 
DIAGONAL 69 INTERIOR I CONTINUAR LA TRAMITACIÓ PER AL PAGAMENT I 
OCUPACIÓ DE LA FINCA. 
 
I.- Fets  
 
En data 13 de juny de 2022 la Junta de Govern Local va acordar aplicar elprocediment 
individualitzat per a l’expropiació de béns i drets de la finca situada al carrer Diagonal 
69 (interior) de Montcada i Reixac amb referència cadastral 1712332DF3911D0001GT 
segons consta en informe tècnic i sol·licitar el certificat de domini i càrregues de 
l’immoble.  
 
Mitjançant Decret d’Alcaldia de data 1 de setembre de 2022 s’inicia expedient 
d’expropiació forçosa de la finca situada al carrer Diagonal 69 (interior) i s’aprova la 
relació de béns i drets afectats.  
 
Aquest acord es va sotmetre a infomació pública pel termini de 15 dies des del 8 de 
setembre de 2022 al 5 d’octubre de 2022, es publica al DOGC i al BOP de data 19 de 
setembre de 2023 DOGC, al diari de difusió local “La Veu de data 16 de setembre de 
2022 de data  i es notifica al propietari del bé per tal que fagi les consideracions 
oportunes mitjançant Edicte publicat al BOE de data 11 de novembre de 2022.  
 
En aquest sentit i de conformitat amb el que disposa l’article 29 de la Llei d’expropiació 

forçosa s’atorga a l’interessat  el termini de 20 dies per tal que presentin full 
d’apreuament on es concreti el valor del bé.  



 
En data 26 de gener el Ple de la Corporació va aprovar la relació definitiva de béns i 
drets afectats per aquest expedient d’expropiació forçosa i s’acorda la incoació del 
corresponent expedient individualitzat per tal de determinar l’apreuament de les 
finques.  
 
En aquest sentit i de conformitat amb el que disposa l’article 29 de la Llei d’expropiació 

forçosa s’atorga a l’interessat el termini de 20 dies per tal que presentin full 
d’apreuament on es concreti el valor dels béns que estimen que s’expropia. 
 

L’esmentat acord es va sotmetre a informació pública al tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament des del 8 de febrer de 2023 al 21 de març de 2023, es va publicar al BOP 
de data 15 de febrer de 2023 i el 17 de febrer al diari de difusió Local “La Veu” durant 
la segona quinzena de febrer.  
 
I pel que fa a les notificacions individualitzades, no havent estat possible practicar la 

notificació en el darrer lloc conegut Ahmed Ashfaq es procedeixi mitjançant edicte al 
BOE en data 9 de març la notificació a l’interessat . 
 

En data 20 d’abril de 2023 es dicta Decret d’Alcaldia mitjançant el qual s’acorda donar 
trasllat a l’expropiat per tal que en el termini de 10 dies accepti o refusi el 
fulld’apreuament. I que es notificar mitjançant edicte al BOE de data 8 de juny de 2023. 
 
Havent transcorregut l’esmentat termini sense que s’hagi presentat cap al·legació 
procedeixi resoldre l’expedient.  
 
II Fonaments de Dret.  
 
Traslladant els fets al cas que ens ocupa, i atès que l’acord ha estat notificat sense 
que consti que per part de l’interessat s’hagi presentat cap al·legació o manifestat el 
rebuig al full d’apreuament municipal cal entendre acceptada la valoració fixada per 
l’Ajuntament per import de 16.117,63€ € ( inclòs 5% de premi afecció) relatiu a la finca 
amb referencia cadastral 1712332DF3911D0001GT i per tant aprovar la resolució de 
l’expedient entenent-se determinat i fixat de conformitat i de manera definitiva.  
Fixat el justipreu i de conformitat amb el que disposa l’article 48 de la Llei 
d’Expropiació Forçosa un cop determinat el justipreu s’ha de procedir al seu pagament 
en el termini màxim de 6 mesos.  
 
Cal tenir en compte la regulació que sobre la consignació del justipreu preveuen els 

articles 50 de la LEF i 51 del Decret de 26 de abril de 1957 que aprova el Reglament 
de la Llei d’expropiació forçosa  
 
D’acord amb l’article 3.4 del Decret de 26 de abril de 1957 que aprova el Reglament de 

la Llei d’expropiació forçosa, quan expropiï el municipi, correspon al Ple de la 

Corporació adoptar els acords en matèria d’expropiació que tinguin el carácter 
d'impugnables en via administrativa o contenciosa. En els altres casos, la competencia 
correspon a l’alcalde.  
 
Vistos els fets i fonaments de dret anteriorment exposats, i l’informe emès per la 
tècnica d’administració general, i de conformitat amb el mateix, 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Territorial i Mobilitat i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de  l’Àrea Territorial i Mobilitat celebrada el dia 14 de juliol de 
2023. 
 



El Ple acorda amb l’abstenció del membre del grup municipal VOX (1) i amb 18 vots a 
favor, dels membres dels  grups municipals PSC-P (6), ECPMIR-C (4), ERC-AM (4), 
PP (2) i VIVIMIR (2), el següent: 
 
PRIMER. Fixar en SETZE MIL CENT DISSET EUROS AMB SEIXANTA-TRES 
CÈNTIMS(16.117,63 €) inclòs el 5% de premi afecció el justipreu corresponent a la 
finca amb referència 1712332DF3911D0001GT sita al carrer Diagonal 69 interior 
seguit en la present peça separada a nom del seu titular Ahmed Ashfaq.  
 
SEGON. Aprovar el document comptable A 12023000020192 i continuar amb la 
tramitació fins el pagament del justipreu i conseqüent signatura de l’acta d’ocupació i 
pagament, i facultar a l’Alcadia per a tots els actes que siguin necessaris relatius a la 

formalització del pagament i ocupació del bé. 
 
TERCER. Notificar la present resolució als interessats amb la instrucció de recursos 
que en dret corresponguI. 
 
4. ASSUMPTES DE L’ÀREA SOCIAL 
 
4.1 APROVACIÓ DELS DIES FESTIUS DEL MUNICIPI DE MONTCADA I REIXAC 
PER A L’ANY 2024. 
 
El Sr. Carandell, regidor delegat de Cultura i patrimoni, explica la proposta: Portem al 
Ple l’aprovació dels dies festius per Montcada i Reixac de l’any 2024 a instància de la 
Generalitat de Catalunya que dóna als ajuntaments la potestat de triar dos dies festius 
als municipis. Des de la regidoria de cultura i patrimoni, seguint la línea de sempre, 
proposem el 20 de maig, coincidint amb la segona pasqua, que és la Festa Major de 
Montcada, i el 24 de setembre, coincidint amb la patrona de Barcelona, la festivitat de 
la Mare de Déu de la Mercè. 
 

El Departament d’Empresa i Treball, de la mà del Consell de Relacions Laborals, va 
ratificar la proposta dels dies festius laborals per a l’any 2024 a Catalunya 
en la sessió plenària del passat dia 29 de maig segons ORDRE EMT/153/2023; 
 
Aquesta proposta va ser publicada el 13/6/2023 al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya amb núm. 8935;  
 
Atès el que disposen l'article 170.1.l) de l'Estatut d'autonomia de Catalunya i l'article 37 
del Reial decret legislatiu 2/2015, de 23 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la 
Llei de l'Estatut dels Treballadors; 
 
Atès l'article 30.7 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu 
Comú de les Administracions Públiques; 
 
Aquesta proposta estableix que el calendari oficial de festes laborals a Catalunya per a 
l'any 2024 serà el següent: 
 

 1 de gener, dilluns 
 6 de gener, dissabte 
 29 de març, divendres 
 1 d'abril, dilluns 
 1 de maig, dimecres 
 24 de juny, dilluns 



 15 d'agost, dijous 
 11 de setembre, dimecres 
 12 d'octubre, dissabte 
 1 de novembre, divendres 
 6 de desembre, divendres 
 25 de desembre, dimecres 
 26 de desembre, dijous 

 
L’Ordre demana fixar dues festes locals a proposta dels ajuntaments; 
 
Des de la Regidoria de Cultura i Patrimoni, es proposen com a dues festes locals les 
dates següents: 
 

 el 20 de maig (Festa Major) 
 el 24 de setembre (Festivitat de la Mare de Déu de la Mercè) 

 
Vist l’informe tècnic emès inclòs a l’expedient 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Social i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de  l’Àrea Social celebrada el dia 14 de juliol de 2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 19 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar els dies festius de Montcada i Reixac per a l’any 2024, que seran el 
20 de maig de 2024 i el 24 de setembre de 2024. 
 
SEGON. Comunicar l’acord al Departament d’Empresa i Treball de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
4.2 RATIFICAR L’ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL MANIFESTANT LA 
VOLUNTAT DE MANTENIR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL 
DEPARTAMENT D'EDUCACIÓ PER AL DESPLEGAMENT DEL PLA EDUCATIU 
D'ENTORN. 
La Sra. Moreno, regidora delegada d’Educació, explica la proposta: Atès l’interès, 
l’efectivitat i la viabilitat dels plans educatius d’Entorn, que queden demostrats, entre 
altes aspectes, per la col·laboració sostinguda entre el departament d’Educació i els 
ajuntaments des dels orígens i durant aquests 18 anys, entenem que procedeix, 
novament, formalitzar aquest conveni que tenim amb el Departament, i això és el que 
es sol·licita.  
 
El Sr. Hernández expressa: Per no tractar-se de qüestions acadèmiques i mantenir 
desterrat l'espanyol com a element de cohesió social, hi votarem en contra. 
 
La Sra. Tort, regidora del grup municipal ERC-AM, intervé: Nosaltres votarem a favor 
per tal de mantenir el conveni de col·laboració amb el  departament d’Educació i amb 
la Generalitat de Catalunya, per tal de poder dur a terme el desplegament del Pla 
educatiu d’Entorn que afavoreix els infants i els joves de Montcada, donant resposta a 
les seves necessitats en els diferents àmbits de la seva vida i, també, adaptat al potent 
entorn industrial de Montcada i donant resposta a les necessitats empresarials, 
afavorint d’aquesta manera la cohesió social. Creiem que la millor política social per la 
integració i pel jovent és una formació i una feina de qualitat.  
 



La Sra. Segovia, regidora del grup municipal ECPMIR-C, manifesta: No sé si 
respondre o anar cap a la intervenció que tenia preparada, perquè la veritat és que: dir 
que els plans educatius d’Entorn no són cohesionadors, és no tenir ni idea del què són 
i no saber què de bo ens han portat aquests plans al nostre municipi. Llavors, us 
explicaré una mica què són. Un pla educatiu d’Entorn és un pla d’acció comunitària 
que vol donar resposta integrada i cohesionada a tots els infants del municipi. A tots. 
La finalitat d’aquest projecte és coordinar i dinamitzar totes les accions educatives del 
municipi per tal d’afavorir el treball en xarxa i, així, aconseguir una resposta d’èxits 
educatius. El regidor de VOX diu que no millora l’èxit educatiu. L’objectiu del pla 
educatiu d’Entorn és l’èxit educatiu de tots els infants del municipi, de tots, cap ni un es 
deixa enrere. I, aquesta iniciativa busca aconseguir l’èxit educatiu de l’alumnat de 0 a 
18 anys. També, busca construir una cohesió social mitjançant l’equitat, l’ús de la 
llengua catalana, l’educació intercultural i el foment de la convivència.  
Creiem que els resultats que s’estan aconseguint amb el pla educatiu d’Entorn són 
totalment inqüestionables per ningú. Vull fer un petit aclariment, ja que sí que és veritat 
que fa 18 anys que el Departament d’Educació va impulsar aquests plans educatius 
d’Entorn, però a l’Ajuntament de Montcada fa vuit anys que es van iniciar. Què va 
passar? Quan nosaltres vam entrar al govern, just en aquella època, el departament 
d’Ensenyament, per desgràcia, va paralitzar les subvencions d’aquests plans. Però, tot 
i així, nosaltres, quan vam arribar, vam veure que el pla educatiu d’Entorn tenia un 
potencial tan gran pels infants del nostre municipi, que vam decidir apostar per aquests 
plans i incrementar el projecte. Vam comunicar al departament d’Ensenyament que, tot 
i que no teníem el seu suport econòmic, volíem ser part activa d’aquests plans. Els hi 
va agradar tant la nostra iniciativa i la nostra proposta, que mesos després ens van 
comunicar que sí, que ens farien una petita bestreta per compensar una mica tot el 
que l’Ajuntament començava a destinar. Arrel d’aquí, han incrementat els 
pressupostos i, gràcies a la gran inversió, la regidoria d’Educació ha incrementat 
durant aquests quatre anys de quatre a set treballadores. Això és un èxit. I, a més, al 
mes de maig es va incorporar una altra noia que era la que portaria el tema de l’èxit 
educatiu al barri de La Ribera.  
Per això, m’he quedat una mica al·lucinada, perquè no té ni idea del que és un Pla 
educatiu d’entorn. Si us plau, informi’s una mica abans de dir les barbaritats que ha dit. 
M’agradaria, també, agrair tota la feina de l’equip d’educació durant aquests vuit anys. 
Ha sigut una sort i un privilegi ser la regidora d’Educació durant aquests anys. No 
només amb l’èxit que s’ha aconseguit amb els plans educatius d’Entorn, sinó moltes 
millores i molts projectes que hem pogut fer, com és l’èxit exponencial i el creixement 
que ha tingut el DiLTET o les incorporacions de vetlladors per a nens amb necessitats 
educatives especials, tant en les escoles bressols com en les extraescolars.  
Vull desitjar que aquestes millores que hem fet en aquests vuit anys es mantinguin, i 
fins i tot, si pot ser, que les millorin, perquè sempre hi ha coses a millorar. Lògicament, 
ens tindran al vostre costat. Això sí, si aquestes millores d’aquests vuit anys es 
redueixen o es retallen, ens trobareu fent una oposició per evitar que això passi. Vull 
acabar desitjant a la nova regidora d’Educació molta sort i molts encerts. Per el que 
necessitis, aquí ens trobareu. 
 
La Sra. Moreno respon: Només volia agrair a la Sra. Segovia per l’aclariment, ja que 
millor que ella, jo no ho podia explicar. Dir-li que seguirem en aquesta línia i que estem 
molt contents amb tot el treball fet.  
 
La Junta de Govern Local d’aquest Ajuntament, en la sessió del dia 12 de juny de 
2023, va aprovar l’acord manifestant la voluntat de mantenir el compromís de 
corresponsabilitat per tal de formalitzar posteriorment la signatura d’un nou conveni 
2023-2027 de col·laboració amb el Departament d’Educació i l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac al desplegament del Pla Educatiu d’Entorn; 
 



El conveni de col·laboració amb El Departament d’Educació i l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac actualment vigent per al desplegament del Pla Educatiu d’Entorn 
2019-2023 (Expedient 26/2019-SOCIAL) aprovat per JGL del 02-04-2019 finalitzarà a 
l’acabament del curs escolar 22-23, en data 31 d’agost de 2023; 
 
En finalitzar la vigència d’aquest segon conveni des del Departament d’Educació es va 
aprovar l’Acord GOV/91/2023, de 18 d'abril, núm. 8899  publicat a DOGC EL 20/4/23, 
pel qual s'estableixen les condicions mínimes per formalitzar els convenis que 
concretin els plans educatius d'entorn i el finançament de les actuacions relacionades; 
 
Atès l'interès, l'efectivitat i la viabilitat dels plans educatius d'entorn, que queda 
demostrada, entre altres aspectes, per la col·laboració sostinguda entre el 
Departament d'Educació i els ajuntaments des dels orígens i durant aquests divuit 
anys; 
 
Atesa la manifestació per part del Departament d’Educació a formalitzar un tercer 
conveni que serà vigent des del moment de la seva signatura, en procés de tràmit des 
del mateix Departament; 
 
Atès que el Departament d’Educació, per tal de formalitzar la continuïtat dels Plans 
educatius d’entorn, sol·licita l’acord del Ple municipal manifestant la voluntat de seguir 
desenvolupant aquesta proposta educativa; 
 
Vist l’informe tècnic emès per la cap del Servei d’Educació 
 
Vista la proposta del president de l’Àrea Social i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de  l’Àrea Social celebrada el dia 14 de juliol de 2023, 

El Ple acorda amb el vot en contra del membre grup municipal VOX (1) i amb 18 vots a 
favor, dels membres dels grups municipals PSC-P (6), ECPMIR-C (4), ERC-AM (4), 
PP (2) i VIVIMIR (2), el següent: 

RATIFICAR l’acord aprovat per la Junta de Govern Local d’aquest Ajuntament, en la 
sessió del dia 12 de juny de 2023, manifestant la voluntat de mantenir el compromís de 
corresponsabilitat per tal de formalitzar posteriorment la signatura d’un nou conveni de 
col·laboració 2023-2027 amb el Departament d’Educació, per al desplegament del Pla 
Educatiu d’Entorn. 

5.RATIFICACIONS I ASSABENTATS 
 
No n’hi ha. 
 
6. MOCIONS 
 
No n’hi ha. 
 
7.  PRECS I PREGUNTES 
 
7.1. Del Sr. Hernández:  
Dues qüestions. La primera, si coneixen les activitats que hi ha a l’antiga fàbrica de la 
Química davant de La Ferreria.  
 
7.2. Del Sr. Hernández:  



La segona, si tenen previst algun pla per dies de calor. Com, per exemple, piscina 
gratuïta algun dia puntual. 
 
El Sr. Vilalta respon: El pla que hi ha per la calor són els espais d’ombra del govern 
anterior, que són set espais catalogats. Són la Biblioteca Elisenda, la Plaça Joan 
Fuster, l’edifici de l’Ajuntament, la Casa de la Vila, El Kursaal, la seu de 
Desenvolupament Econòmic Local i el Casal de la Gent Gran de la Casa de la Mina. 
Aquests set espais són els ubicats des de l’anterior mandat. El tema de la piscina 
municipal, sí que és cert, ERC ha plantejat a La Veu, a veure si es podia posar de 
manera gratuïta. Nosaltres, valorant amb els tècnics d’Esports i valorant amb totes les 
persones que treballen a la regidoria d’Esports, no valoren com una possibilitat posar 
la piscina gratuïta perquè portaria molts problemes. De fet, en el 2021 ja va haver-hi 
una problemàtica a l’hora de posar aquest espai gratuït. A més, la piscina té un 
aforament de 440 persones, només. Amb uns abonaments d’aquest any per persona 
de 1159 persones que podien entrar a la piscina. També, 845 nens en els casals que 
passen setmanalment per la piscina. Amb una piscina petita de menors de vuit anys on 
només caben 440 persones d’aforament, i amb un equipament que està en precarietat. 
Només treballen una persona controlant l’accés de la piscina, tres socorristes i una 
persona de manteniment. És inviable, perquè posaríem en risc els banyistes. A part, la 
normativa de l’AMB és que hi hagi un espai de d’ombres, bancs, una font i una 
accessibilitat al recinte ràpid. En aquests moments no la tenim. Per entrar a la piscina 
es fan dues cues. Una d’abonaments i l’altre de l’entrada on es paga. De vegades, les 
cues arriben a la meitat del carrer Bonavista. A part de tot això, només a la zona de 
pícnic tenim sis taules per 440 usuaris de la piscina, amb uns rètols que posen que 
pots estar a la taula una hora i mitja. No és viable posar una piscina gratuïta, seria una 
errada brutal. Tant de bo, amb noves actuacions, nosaltres de cara a l’any vinent 
puguem fer una actuació amb l’ajuda de tots, de tindre una piscina de qualitat com 
tenen els altres municipis i poder tenir un refugi climatològic dins de la nostra piscina 
municipal, però en aquests moments no ho podem tenir. A part de totes les 
mancances que tenim. A les dutxes, si surt calenta, et cremes, si surt freda, et 
fastigueixes. I bé, no crec que sigui el més adient en aquests moments. No hi ha 
espais d’ombres, no hi ha bancs ni cadires, ni hamaques suficients. A part, els tècnics 
de la regidoria d’Esports ho desaproven totalment.  
 
7.3. Del Sr. Zambrana:  
Algunes consideracions en forma de pregunta i algunes en forma de prec. Sí que és 
veritat que des del PP, els preguem que aquelles dades que no tinguin en el moment, 
els sol·licitem que ens les passin per escrit per donar major rigor i millor informació a 
les qüestions que plantegem. Tenint en compte que el tema deixalles és un tema 
complicat, i també tenint en compte la seva curta temporalitat en el govern municipal.  
En primer lloc, els dos punts de recollida de deixalles ubicats a l’entrada de la 
Carretera de Collserola, tenint en compte que és una de les portes d’entrada a la 
nostra ciutat, veiem que els contenidors es troben en un estat lamentable. Tenen 
coneixement d’això? Si es així, tenen prevista alguna revisió en els calendaris 
d’actuació de recollida en aquests punts? Tenen coneixement de l’obertura 
d’expedients sancionadors a tots aquells que de manera incívica utilitzen aquests 
punts com a abocadors?  
 
7.4. Del Sr. Zambrana:  
Insistim en el poc temps que porta aquest govern, però tenen prevista alguna acció de 
neteja general de grafits i pintades en llocs públics i d’aquesta manera començar a 
netejar la cara de la nostra ciutat? 
 
7.5. Del Sr. Zambrana:  



Després de les obres del barri de Terra Nostra i segons allò explicat en el seu dia per 
la Comissió que es va formalitzar i, tenint en compte el que nosaltres vam entendre, 
així com els propis veïns, falta instal·lar el semàfor de regulació del trànsit del pont de 
Mitja Costa per a evitar el conflicte dels autobusos. Quin calendari té prevista aquesta 
instal·lació?  
Seguint també amb aquesta “magnífica obra” del barri de Terra Nostra, tenen previst 
l'asfaltat de la part del darrera de l’avinguda de Sant Cugat, la que va paral·lela a la 
riera? Bàsicament perquè seria dignificar l'accés dels veïns als seus propis habitatges. 
 
7.6. Del Sr. Zambrana:  
Ja al seu dia els veïns del barri Font Pudenta ens van traslladar, en alguna de les 
reunions que vam tenir amb ells, la seva preocupació de l'estat de conservació del 
pont d’accés a l’Institut de la Ferreria amb l’avinguda Terra Nostra. Tenen algun 
calendari d'actuació per a l’adequació d'aquest pont? Si és així, preguem que ens 
traslladin les dates previstes. 
 
7.7. Del Sr. Zambrana:  
En referència a l’àrea d'Esports, Sr. Vilalta, ens agradaria fer una pregunta i, aquí sí, 
demanaria que la resposta ens la passi per escrit: Tenen quantificades les sancions 
que han rebut els diferents clubs esportius de la nostra ciutat que disposen de les 
instal·lacions del Pavelló Miquel Poblet després del mal funcionament d'alguns 
elements de l'equipament? A tall d'exemple, el marcador electrònic. 
 
7.8. Del Sr. Zambrana:  
Sr. Iruela, vaig amb vostè. Ja tenia prevista la intervenció, però ja he vist que han 
començat amb les actuacions de l’esvoranc al Camí de Sant Iscle, ja he vist que han 
començat a executar l'obra, però no volia deixar-ho de banda, seguirem insistint, 
perquè ha estat després de gairebé tres anys d’insistència dels veïns. 
 
7.9. Del Sr. Zambrana:  
Després de diverses reunions amb diferents empresaris dels polígons industrials, ens 
traslladen la preocupació de l'estat d'aquests. Té algun pla específic  d’actuació en 
aquests polígons? Si tenen algun pla específic, ens preocupa atès que els polígons 
industrials són un gran motor econòmic de la nostra ciutat. 
 
7.10. Del Sr. Zambrana:  
En forma de prec, respecte a la Piscina Municipal, tenint en compte que les nostres 
poblacions veïnes estan sota els següents preus: Cerdanyola, 5.40 i Ripollet, 5.60. 
Montcada està en 7.50 de tarifació. Tenen vostès prevista la regularització d'aquestes 
tarifes?  
També, volíem preguntar si tenen prevista la gratuïtat dels usuaris de la piscina durant 
l'onada de calor, però com ja ha explicat el senyor Vilalta, ens queda aclarida aquesta 
qüestió. 
 
7.11. Del Sr. Zambrana:  
Finalment, demanar si ens poden habilitar, si us plau, als grups de l'oposició, un petit 
espai en recintes municipals per a poder fer un treball diari dels grups de l’oposició 
 
El Sr. Alcalde indica: Li contestarem tot per escrit. 
 
La Sra. Sánchez respon: Respecte el tema de les escombraries, sí que tenim 
constància i sí que es recolliran, però la gent és molt incívica i allí on veuen 
contenidors deixen de tot, sobretot voluminosos. Tenim un greu problema a Montcada 
respecte això i caldrà fer molta consciència social per a que això canviï. També, hem 
integrat el “Fent dissabtes”, és a dir, que un dissabte de cada 15 dies, es fa un carrer a 



fons, en tema de fanals, escombraries,  etc. La veritat és que veiem la degradació que 
estan patint els barris, per això, volem no tan sols netejar el carrer sinó que llueixi.  
El tema del semàfor de Mitja Costa, està demanat i estem esperant a que s’instal·li.  
 
El Sr. Vilalta respon: El preu de la piscina està estipulat perquè el govern anterior va 
estar enfocar al fet que la gent es tragués l’abonament de la piscina, perquè no 
vingués gent de fora, és a dir, van potenciar els bons.  
En relació a les multes de les institucions esportives, ja les hi passaré si vol, però van 
ser multes en cada partit, sancions de la Federació. També sé que es van parar partits 
per goteres, però ja em posaré en contacte amb ells i les hi intentaré passar. 
 
7.12. Del Sr. Garrido:  
Li volia contestar al regidor d’Esports que a la piscina hi ha cinc zones d’ombres. 
Qautre a la gran i una a la piscina petita. Llavors, si vostè ha parlat amb els tècnics li 
hauran explicat perquè es va fer el picnic i és perquè en aquella cantonada hi havia 
una zona de conflicte, on la gent feia coses poc higièniques o fumaven substàncies, 
per això es va decidir fer allà el picnic, i de moment funciona bé. El tema dels 
abonaments també funciona bé i també es va fer per evitar certs conflictes. Llavors 
complim amb el que diu l’Àrea Metropolitana perquè també hi ha fons. No és una 
piscina lúdica, és una piscina olímpica que és molt antiga, però fer una piscina nova és 
car i jo crec que si es promet fer una piscina nova no es complirà perquè, bàsicament, 
fer una piscina nova o remodelar sencer tot aquell espai costa milió i mig d’euros o dos 
milions. I gairebé tot el que s’ha fet ha estat per valoració tècnica i amb consens amb 
el que diu la Comissió de la Piscina, perquè tot el que es va proposar l’any passat, a 
excepció de la remodelació de tot l’espai, es va fer, com per exemple el bar, que s’ha 
eliminat aquella zona que era insuportable perquè era com un hivernacle. S’han posat 
dues zones d’ombres i taules perquè la gent pugui estar dignament. Per tant, s’ha 
dignificat el tema de la piscina. Respecte el tema de les hamaques, no podem cobrim 
tot de hamaques, perquè la gent té dret a seure al terra o a prendre el sol, per tant, 
s’ha de fer un equilibri entre moltes i poques hamaques. I també, respecte el tema 
d’ombres, la gent té dret a prendre el sol, per tant, si cobrim tot l’espai d’ombres, 
limitem aquest dret. 
 
7.13. Del Sr. Garrido:  
Vaig a per les preguntes. Com està el tema horaris dels equipament esportius, 
concretament dels camps de futbol? Ja està tot a punt a nivell informàtic i de dades? 
També, si ja està coordinat el traspàs amb les empreses que van guanyar la licitació. 
També, si hi ha la coordinació amb Serveis Municipals, perquè hi ha certes 
intervencions que poden molestar als banyistes que utilitzin la piscina interior ,perquè 
s’ha de pintar i, per tant, aquesta pintura és bastant forta. En definitiva, si ja estan 
planificades i coordinades aquestes activitats que es faran amb les activitats diàries.  
 
7.14. Del Sr. Garrido:  
Respecte el tema comerç, quan es convocarà el Consell de Comerç? També, si es 
continuarà amb la proposta política i tècnica que hi havia abans, que era seguir les 
estacions de l’any com a dinamització comercial.  
Després, com vareuu fer l’anunci de les propostes i actuacions que es farien durant 
aquests primers 100dies de govern, el finançament d’aquestes actuacions d’on sortirà, 
com es farà i com es finançaran? Tenint en compte que el “tempus” de l’Administració 
és una mica lent, per això demanava pel finançament. 
 
 
7.15. Del Sr. Sánchez:  
Jo volia fer una pregunta sobre el centre comercial de Can Cuiàs. Demanar també, 
tenint en compte el fil de les intervencions, que no perdem aquesta visió estratègica, 



global i de problemàtica de fons, que de vegades la ciutadania no veu, però que ens 
ha suposat una hipoteca per aquest Ajuntament, com el tema de les zones verdes, o el 
tema de concessions de sòls qualificats d’equipament públic, que generen problemes 
d’atorgament de llicències, que no perdem aquesta visió estratègica. Els problemes del 
dia a dia són molt importants i s’han d’afrontar, però no hem perdre de vista els 
problemes estructurals que van hipotecant el municipi. Amb el tema dels centres 
comercials, amb zones d’equipaments públics on no s’havien d’haver donat aquestes 
concessions i llicències, ens oferim a col·laborar amb vosaltres, com per exemple el 
Punt, de com vam fer que un centre comercial s’ajustés al que diu la normativa de 
mercats i com això ens ha de marcar el camí per afrontar el problema de Can Cuiàs. 
És cert que la qualificació urbanística no permet que hi hagin locals comercials privats 
amb la forma que tenen ara, però sí que s’ha de buscar la solució perquè això es 
converteixi en un mercat, perquè un barri com Can Cuiàs no pot quedar desertitzat 
d’aquests equipament comercials que li donen vida i que són fonamentals. Per tant, 
volem saber com estan ara les negociacions amb la concessionària, amb els privats i 
amb la pròpia associació de veïns i oferir-nos a ajudar. 
 
El Sr. Iruela respon: Sí, senyor Sánchez. En principi, nosaltres, evidentment, el que 
volem és continuar fomentant el comerç a tots els barris. No estem per tancar cap 
botiga que estigui dins la legalitat existent. En aquest cas, el tema de la llicència 
d’aquest comerç, li pot explicar millor el company de Vivim. Però, jo li diré el que estem 
treballant per poder normalitzar aquest centre comercial, en la mateixa línea que el 
Punt. Estem en converses amb la propietat, i a partir de setembre tindrem converses 
més profundes per donar una solució definitiva a aquesta problemàtica que tenim ara. 
Això, té un temps d’execució i una certa dificultat. Queda oberta una botiga a la que 
legalment no podem donar llicència, pel tipus d’ús que té aquest centre comercial, i la 
propietat no li vol renovar perquè no té aquesta llicència, per tant, és una qüestió entre 
el llogater i el propietari. Nosaltres, evidentment entenem que és un barri que li falta 
comerç, i treure’n només un, crea un gran problema per tots els veïns. Per tant, 
intentarem reactivar el comerç en aquesta zona, però ens hem d’ajustar als “timings” 
legals. Però no dubti que continuarem treballant per ordenar aquest embolic que tenim 
actualment. 
 
El Sr. Ruiz respon: Sr Sánchez, li volia contestar, perquè en el passat Ple va ser 
vostè cruel amb la situació i, personalment, amb un servidor. És la primera vegada que 
algú em recrimina haver fet la feina de manera legal i impecable. La voluntat és que 
ningú tanqui cap comerç, però la situació és la que és. Sr. Sánchez, l’últim moviment 
tècnic que va tenir lloc envers aquesta qüestió va ser la resposta d’un informe 
urbanístic d’activitat, no va ser cap denegació de cap llicència. Perquè la denegació de 
la llicència es va donar a terme el 2015.  
Sap vostè també que el 2019 s’envien dos decrets d’Alcaldia ordenant el cessament 
de l’activitat d’aquest comerç, el 2019.  El Decret diu “ordenar el tancament en el 
termini màxim de 48 hores...”, etc. Hi ha un Decret de l’alcaldia que no es va activar, 
no es va executar. Jo entenc que No volem tancar aquest comerç, perquè és una 
situació sensible, però el que no farà aquest govern mai, i així ho espero, és saltar-se 
la legalitat.  
Jo li dic que si per fer la feina ben feta, vostè té aquesta actitud amb mi, està 
equivocat. Perquè torno a dir-li, qualsevol persona que ens escolti aquí o per les 
xarxes socials, veient aquest informe tècnic, que diu “vista la informació aportada per 
l’interessat, s’informa que els usos sol·licitats no són autoritzables en sòls qualificats 
d’equipaments”. Jo li dono signatura i ja està. M’entén? Però l’intent de circ romà que 
va intentar l’altre dia, sincerament, estava de més. 
 
El Sr. Sánchez indica: En qualsevol cas, nosaltres som polítics, i hem de pensar en 
les conseqüències del que fem. És molt fàcil que els tècnics diguin el que diu la llei i es 



dediquin a gestionar, però nosaltres hem de liderar i hem de pensar amb les 
conseqüències amb les decisions que prenem. Hem de donar ordres per a que, dintre 
de la legalitat, els tècnics ens permetin fer el que sigui legal i fer millores pels 
particulars i pel barri. I això va ser el que li vaig recriminar jo, personalment; que vostè 
ho signés sense tenir en compte la problemàtica que hi havia en el centre comercial de 
Can Cuiàs. Tot això ve d’un problema de fons, es va donar una concessió de manera 
il·legal, com tantes d’altres. I el que hem de fer és buscar legalment com ho podem 
arreglar. I tenir visió estratègica i visió de futur, perquè si no, és molt fàcil tirar a terra 
un comerç que no té llicència. Al Bosc d'en Vilaró també teníem la mateixa 
problemàtica. El que hem de fer és que el que està mal fet d’origen, estudiar com ho 
podem gestionar i com ho podem arreglar. I això és el que hem fet durant molts anys. 
Per això us deia que hem de tenir aquesta visió estratègica i no quedar-nos només 
amb els temes de neteja i asfaltat, que són fonamentals. Per tant, agafin vostès 
l’auditoria urbanística que vam fer, estudieu com s’analitzen els problemes, com es 
proposen solucions i com ho hem aconseguit. Sabem que no és fàcil. Vostès diuen, “al 
setembre ens hi posarem hi ho arreglarem”. Clar, convertir allò en un mercat té una 
dificultat, que és que la botiga tractora d’un mercat municipal no pot ocupar més d’un 
40% de l’espai, per tant, necessitem molt més espai, moltes més botigues i no és fàcil. 
Això ho vam aconseguir fer amb el Punt. Aquí, hi ha dificultats afegides, com és el fet 
que el concessionari del seu moment va fer concurs de creditors i s’ho van quedar els 
bancs. Llavors, tens un interlocutor que és un senyor que està gestionant actius des de 
Madrid, representant un banc, i que quan li diuen quan es cobra de lloguer a un centre 
comercial a Barcelona, diu que és molt poc i no té interès. Bé, doncs tot això s’ha 
d’anar gestionant, igual que ho vam fer amb El Punt. I ens oferim a col·laborar. No sé 
si col·laboraré amb vostè, però segurament em venia de gust, per l’històric seu, Sr. 
Ruiz, això no ho negaré. En tot cas, posar-me al servei per arreglar aquest problema, 
amb el benefici del barri de Can Cuiàs. 
 
7.16. De la Sra. Segovia:  
En el meu cas, fer una reflexió i al final faré una pregunta. Avui estic, especialment, no 
sé si dir trista, enfadada o decebuda. Recordo que és el més de l’Orgull. I recordo que 
des de fa molts anys, fa vuit anys, vam incrementar i vam començar a posar les 
polítiques LGTBI al centre i a treballar per elles. I recordo que de manera conjunta, tots 
els grups polítics d’aquests consistori, fèiem una declaració institucional llegida, 
compartida i  creada entre totes i tots. Si que és veritat que potser la treballava jo, però 
us la enviava a tots els grups polítics i entre tots ens fèieu aquestes aportacions 
necessàries per a que sigui consensuada. Em fa especialment pena perquè, justament 
amb l’arriba de la ultradreta al nostre consistori, o potser per voluntat pròpia, ens hem 
oblidat, de la declaració institucional llegida aquí per tots els grups polítics, amb el 
màxim òrgan que és el ple municipal. No em serveix que em diguin que la regidoria ha 
fet un manifest, perquè ho sé, perquè el vaig fer jo i ha sortit a les xarxes socials, però 
no és suficient. I menys ara, amb l’arriba de la ultradreta al nostre consistori, amb la 
possible arribada de la ultradreta i la possible vicepresidència del senyor Abascal al 
govern de l’Estat, em sembla realment greu que no haguem fet una lectura d’una 
declaració institucional de les persones LGTBI que tenen el risc de, depèn qui governi 
a l’Estat espanyol, retrocedir en els drets aconseguit fins ara. I em fa ràbia i em sap 
greu. És més, han separat la regidoria de feminisme i han creat la regidoria LGTBI. Jo 
creia que era per venir amb ganes de defensar els drets i de lluitar.  
Però ens hem oblidat de la declaració institucional. I jo pregunto, si és per voluntat 
pròpia, és a dir, que a partir d’ara no hi hauran declaracions institucionals conjuntes. 
Recordo que també ho fèiem contra la violència masclista, que ja avanço, que si no hi 
ha declaració institucional contra la violència masclista el 25 de novembre, tornaré a 
dir el que estic dient ara mateix. Perquè crec que podem estar en desacord en moltes 
coses, podem estar a favor o no, però crec que amb això hauríem de fer una aliança 
conjunta entre tots i totes. I més, arribant qui ha arribat al nostre ajuntament. Per tant, 



faig un prec i sense cap tipus de rancor, si us plau, repenseu-lo i que no torni a passar. 
Perquè a mi, personalment, no m’agradaria que ningú vingués a  treure’m els drets 
que he aconseguit amb la lluita del col·lectiu LGTBI. 
 
El Sr. Carandell respon: És cert que aquest cop no s’ha fet una Declaració 
institucional, com s’havia fet altres vegades, això és un error meu, soc nou. Hem entrat 
el nou govern, tenim un volum de treball molt gran. S’han fet actes commemoratius i 
de reivindicació, per tant, en primer lloc demano disculpes per no haver la declaració 
institucional, i en segon lloc, estendre la mà a reivindicar els drets de totes les 
persones, en especial els del col·lectiu LGBTI, que com bé dius, ara tenim una situació 
molt crítica com a societat en que l’ultradreta està agafant molt poder, i nosaltres tenim 
el compromís polític en aquesta lluita en defensa dels nostres drets. 
 
La Sra. Segovia expressa: Li puc disculpar a vostè, però la vostra companya, que 
desgraciadament avui no està, porta participant activament quatre anys de la taula 
LGTB. Crec que aquest traspàs d’informació se li hauria hagut de fer a vostè com a 
nou regidor d’LTGB de que això portàvem anys fent-ho, i que és positiu, que hi ha 
coses que estem en desacord, però que en això ens hem d’unir i que aquesta bandera 
hauria hagut d’estar penjada perquè avui tenim més risc que mai de perdre els drets 
que hem aconseguit. 
 
7.17. De la Sra. Sempere:  
La setmana passada vam rebre un mail des de Serveis on s’indicava que, a petició del 
nou govern s’han modificat els circuits de signatura, de tal forma que ja no es 
requereixen les signatures dels coordinadors d’àrea. I volíem preguntar per què? 
Perquè el criteri que tenen els coordinadors d’àrea, tenen una visió estratègica que no 
tenen els tècnics. Nosaltres creiem que és un error, demostra poca voluntat de 
transparència i de fiscalització, i realment demanaríem saber el perquè han decidit fer-
ho així, i en tot cas, que s’ho replantegessin. 
 
El Sr Alcalde respon: Ja li contestarem tot per escrit, però bé, era més que tot per fer-
lo més àgil. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, a les vuit del vespre, l’alcalde-president aixeca la 
sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
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